
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z XXII sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 20 grudnia 2016 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:05 
Godzina zakończenia sesji: 12:35 
Numery podjętych uchwał: 190/XXII/2016 – 198/XXII/2016 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 14 radnych (na 15 ogółem tj. 93,3%) 
Radni nieobecni: - Jan Krzyszycha. 
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 

 
Porządek obrad sesji:  
  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2016 rok, 
- wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narol 

na lata 2016-2027, 
- wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki takiej opłaty, 
- określenia górnej stawki opłaty za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

z nieruchomości, 
- zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
- dopłat do cen 1m3 dostarczonej wody oraz odprowadzonych ścieków, 
- przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na rok 2017, 
- przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na rok 2017, 
- współpracy miedzy Gminą Narol (Rzeczpospolita) a Rejonem Głębockim (Ukraina), 
- inne. 

 
6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
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Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Sekretarza Urzędu 
oraz Sołtysów. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1). 
 
Ad. 3.  Protokół z XXI sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 17 listopada 2016 roku 

został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w okresie miedzy 

sesjami, tj. od 17 listopada 2016 do 20 grudnia 2016 roku i powiedział: „Panie 
Przewodniczący, Pani i Panowie Radni, szanowni Sołtysi, zaproszeni goście. Ostatnia 
sesja była głównie poświęcona sprawom i uchwałom podatkowym. W ramach umowy z 
PCPR w Lubaczowie, którą finansuje PFRON dokonaliśmy już wyboru busa do 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipsku, wybrany został samochód marki 
Renault, którego cena była niższa o 160 złotych od oferty Opla. Otrzymałem również 
informację od prezesa PFRON-u z Rzeszowa, że z oszczędności uzyskanych na 
szczeblu województwa kwotę 140 tys. złotych chcą przeznaczyć na usuwanie barier 
architektonicznych w Szkole Podstawowej w Narolu; chodzi o windę i podjazd. 
Wykonana została również już droga w Podsidle, dofinansowana  ze środków 
wojewódzkich na usuwanie skutków klęsk żywiołowych i na wiosnę zostaną jeszcze do 
wykonania poprawki na poboczach, bowiem teraz aura na to nie pozwala. Została 
również wykonana nawierzchnia na ulicy Zielonej i części ulicy Kościelnej oraz 
podbudowa na ulicy Wesołej, gdzie masa asfaltowa zostanie położona w roku 
przyszłym. Było nieco niepokojów społecznych, ale zobaczymy, czy ta inwestycja zda 
egzamin. Złożyliśmy już wniosek o płatność na drogi wykonane w ramach PROW-u i 
teraz będziemy czekać na zwrot dofinansowania.  

30 grudnia upływa termin naboru wniosków do programu PL-BY-UA i tutaj 
poinformuję Państwa, że my w tym projekcie uczestniczymy z wieloma partnerami. Z 
Gminą Birki na Ukrainie osobiście składamy projekt, natomiast w dwóch występujemy 
jako partnerzy. Chodzi mi tutaj o wniosek ze Związkiem Gmin Ziemi Lubaczowskiej – 
wniosek w ramach ochrony przyrody, tworzenie tras rowerowych, ich oznakowania, 
budowę grillowisk, wieży widokowej, itp. Chodzi o jednolite oznakowanie całego 
naszego powiatu. Drugim projektem wspólnym jaki chcemy złożyć, jest wniosek z 
gminami województwa lubelskiego i gminą Cieszanów, w którym chcemy zawrzeć 
koncepcję zagospodarowania tzw. Psich Górek. Powstał by tam park rekreacji i 
aktywnego wypoczynku.  

Osobiście miałem kilka już spotkań z Panem Marszałkiem oraz przedstawicielami 
firmy CEDROB. Jest to firma, która chce zając się produkcją trzody chlewnej na terenie 
Podkarpacia. Szukają terenów pod lokalizację na działalność. Zostaliśmy jako jedni z 
nielicznych rekomendowani i wskazani przez Marszałka by na naszym terenie lokować 
fermę rozrodową. Przedstawiciele firmy byli u nas z wizytą i są zainteresowani. 
Warunek jest taki, że musi cały projekt ruszyć na całym Podkarpaciu, jeżeli nie na 
całym województwie, to nigdzie. Ferma rozrodowa, o której tutaj mówię, dawała by 
pracę dla 50 osób. Jeżeli chodzi o sprawy sanitarne, to Pan Marszałek osobiście jeździł 
do takiej fermy pod Ciechanowem i sprawdzał jak wygląda taki zakład. Stwierdził, że 
jest to już przedsiębiorstwo XXI wieku, nie tak jak jeszcze sobie ludzie wyobrażają. 
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Duży konglomerat, z dala od zabudowań i co ważne inwestor nie chce bliskiego 
sąsiedztwa ludzi, ze względu na to, by nie mogli ludzie zarażać tego pogłowia 
warchlaków w zakładzie. Nie ma tutaj mowy o jakimś zapachu czy szkodliwym 
oddziaływaniu na otoczenie, mieszkańców czy środowisko. Mieliśmy również u nas 
wizytę studyjną gości z Ukrainy z Regionu Głębockiego. Goście z którymi od wielu już 
lat współpracujemy przyjechali z delegacją samorządowców różnych instancji, by 
poznać naszą samorządowość. Ukraina rozpoczęła zmiany systemowe, samorządowe i 
chce czerpać z wzorców polskich, które u nas się sprawdziły. Goście byli głęboko 
zainteresowani administracją, oświatą, strażami pożarnymi czy gospodarką komunalną. 
Chcą również mieć podpisaną umowę, dlatego na dzisiejszą sesję przygotowaliśmy 
stosowny projekt uchwały.  

Ostatni czas to prace nad urealnianiem budżetu i generalnie rzecz biorąc 
sytuacja jest dość dobra. W oświacie brakowało tylko 26 tysięcy, a pozostałe działy 
zamknęły się dobrze. Do kultury tak wcześniej było mówione,  brakuje jeszcze 20 
tysięcy złotych, z tym że zostają środki na bibliotece i te środki chcemy przesunąć na 
gminny Ośrodek Kultury. Największe braki mammy jeszcze w administracji, w dziale z 
którego wypłacamy wynagrodzenia dla osób bezrobotnych. Urzędy Pracy zmieniły 
zasady przyznawania tej pomocy i teraz musi być wskazana efektywność zatrudnienia i 
przykładowo, gdy kierowana jest do nas osoba na 6 miesięcy, to w umowie musi być 
zawarte zobowiązanie, że my zatrudnimy na kolejne minimum cztery miesiące. 
Pozostaje dwa miesiące by bezrobotny nabrał praw do zasiłku i dlatego musimy 
zatrudniać z własnych środków na pół roku. Powiem, że bezrobotnych mamy średnio 
zatrudnionych ok. 40-tu w skali miesiąca. W budżecie mieliśmy zaplanowane 345 
tysięcy, a przekroczyliśmy w sumie na kwotę 300 tys. złotych. W ciągu roku te 
brakujące przesuwaliśmy z działów, w których pracowali ci bezrobotni. Posiłkowaliśmy 
się budżetem z którego wynagradzani są pracownicy urzędu, teraz jednak nie można i 
na tą sesję przygotowaliśmy już projekt odpowiedni uchwały. Z własnego budżetu 
założyliśmy kwotę 135 tys. złotych. Myślę, że już niedługo będziemy musieli z 
Państwem wspólnie się zastanowić, co dalej robić. Czy zatrudniać taką ilość 
bezrobotnych i ponosić takie koszty, czy może zejdziemy z ilości zatrudnianych ludzi i 
będziemy ponosić mniejsze wydatki. To już jest sprawa na przyszłość w kontekście 
nowego budżetu na 2017 rok. Jeżeli byłyby jakieś pytania to proszę bardzo”. 

  
Pytań nie było, więc Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za 

informację i przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 190/XXII/2016 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2016 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna. 
Wobec braku innych pytań, uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 191/XXII/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Narol. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna. 
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Wobec braku innych pytań, uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 192/XXII/2016 w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wod ę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyli Burmistrz Stanisław Woś i 
Przewodniczący Krzysztof Szawara. 
Wobec braku innych pytań, uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 193/XXII/2016 w sprawie dopłat do cen 1 m 3 
dostarczonej wody oraz odprowadzania ścieków.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyli Burmistrz Stanisław Woś i 
Przewodniczący Krzysztof Szawara. 
Wobec braku innych pytań, uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 194/XXII/2016 w sprawie okre ślenia górnej stawki 
opłaty za usługi w zakresie odbierania odpadów komu nalnych z nieruchomo ści.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś, 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem głosowało 13 radnych, przy 
jednym głosie wstrzymującym. Uchwała została przyjęta. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 195/XXII/2016 w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki takiej 
opłaty. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś. 
Pytanie do powyższego projekty uchwały zadał Radny Mateusz Margol, który zapytał o 
paragraf 2 i 4 projektu uchwały, tj różnice kwot: 7,50 zł i 8,- złotych. 
Odpowiedział Burmistrz Stanisław Woś, który wyjaśnił, że różnica wynika z zabudowy, 
w tym przypadku wielolokalowej, gdzie jest większa częstotliwość odbioru odpadów. 
Wobec braku innych pytań, uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem głosowało 12 radnych, przy 2 
głosach wstrzymujących. Uchwała została przyjęta.. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 196/XXII/2016 w sprawie przyj ęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 197/XXII/2016 w sprawie przyj ęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 198/XXII/2016 w sprawie współpracy mi ędzy 
Gminą Narol (Rzeczpospolita Polska), a Rejonem Gł ębockim (Ukraina). 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
Na tym zakończono głosowanie projektów uchwał. 

 
 
Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radych: 
 

Radny Jan Pudełko zwrócił się z zapytaniem, czy znane są jakieś szczegóły dotyczące 
inwestycji , np. jaka jest planowana liczba macior rozpłodowych.  
Odpowiedzi udzielił Burmistrz, który stwierdził, że na tym etapie zbyt wczesne jest 
określanie takich szczegółów i nie posiada takich informacji. 
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

- Sołtys antoni Steczkiewicz odniósł się do wypowiedzi Burmistrza i poinformował, że 
był w Czaplinku, gdzie jest wybudowana ubojnia trzody chlewnej i czuł tam rozchodzący 
się odór. Sołtys wyraził swoją opinię dotyczącą obaw o uciążliwość takiej inwestycji 
  
- Sołtys Eugeniusz Myszkowski poinformował, że nadal nie rozwiązany jest zgłaszany 
wcześniej problem topoli w pasie drogowym, którym miało zająć się Starostwo. Zwróciła 
się także z prośbą o pomoc w sprawie zlikwidowanej drogi przez Koleje Państwowe. 
 
- Sołtys Władysław Swatek zwrócił się z prośbą o pomoc w demontażu masztu z 
budynku świetlicy, bowiem pojawiają się problemy z więźbą i poszyciem dachu na 
budynku.  
 
 Odpowiedzi na powyższe udzielił Burmistrz, który powiedział, że sprawa topoli 
jest już od dłuższego czasu objęta rocznym planem cięć drzew i powinna być już 
wycięta. Sprawa drogi PKP była już oficjalnie sygnalizowana do tej instytucji, jednak nie 
otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi. Może pismo wystosowane z Rady Miejskiej 
spowoduje jakąś reakcję. Burmistrz powiedział, że sprawa wieży zostanie poruszona w 
Starostwie, bowiem trwałość projektu się skończyła, a w obecnym czasie szybkość jaką 
oferuje ta darmowa sieć jest bardzo niska, wręcz bezużyteczna. 
 Burmistrz ustosunkował się do wypowiedzi sołtysa Antoniego Steczkiewicza, 
mówiąc, że zanim się wyda opinię trzeba najpierw to sprawdzić zobaczyć czy się 
samemu przekonać. Dopiero później można głosić opinie, bowiem ta technologia nie 
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dotyczy budowy chlewni, czyli zakładu działającego w cyklu „brudnym”, a dotyczy fermy 
rozwodowej, czyli zakładu w którym w niemal laboratoryjnych warunkach produkowane 
są małe warchlaki. Pracownicy ubrani maski, białe fartuchy jak w laboratorium, a do 
tego obligatoryjnie biogazownia z pochłaniaczami i różnymi zabezpieczeniami. Wartość 
takiego projektu to ponad 300 milionów złotych. Musimy zapomnieć o stereotypowych 
wyobrażeniach o zakładzie tego typu. Tutaj potrzeba około 40 hektarów gruntu. Proszę 
jeszcze pamiętać, że to jest zamysł i droga będzie bardzo długa i rozciągnięta w czasie.       
 
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu poinformował, że wpłynął do Rady 
Miejskiej anonim w sprawie funkcjonowanie Gminnego Ośrodka Kultury w Narolu. 
Komisja Rewizyjna na czterech posiedzeniach analizowała szczegółowe wydatki i 
funkcjonowanie instytucji. Komisja dopatrzyła się drobnych uchybień i wydała zalecenia. 
Jeżeli ktoś z Radnych chciałby przejrzeć protokoły, są dostępne w biurze Rady 
Miejskiej. Przewodniczący korzystając, że jest to ostatnia sesja w bieżącym roku, złożył 
również wszystkim obecnym na Sali serdeczne życzenia świąteczne i noworoczne. 

                         
Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
  

Przewodniczący obrad Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w XXII sesji Rady Miejskiej w 
Narolu i o godz. 12:35 zamknął obrady. 

 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                   Rady Miejskiej w Narolu  
    
 
 
 
                                                                          Krzysztof Szawara 


